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Augusztus utolsó szombatján ismét 
rock zenétől volt hangos a sitkei Hercseg-
hegy. Az időjárás eszmei volt egy sza-
badtéri rendezvényhez. Az összeállított 
műsor vonzó volt a magyar rockzene 
rajongóinak, nem véletlen, hogy a nép-
szerűbb zenekarok színpadra lépésének 
időpontjára megtelt a hegyoldal. A rock-
fesztiválon az országos hírű együttesek 
mellett bemutatkozási lehetőséget kap-
tak a kezdő amatőr zenekarok és helyi 
tehetségek is.

Egymás után léptek fel a magyar rock 
halhatatlanjai a 31. Sitkei Rockfesztivá-
lon: többek között a Moby Dick, az Os-
sian, az Edda és természetesen a Lord. 
Több mint hatezer ember élvezte zenéjü-
ket. A fesztivál törzsközönsége az 50-es 
korosztály, de a rendezvény családbarát 
jellege miatt immár évek óta a fiatalok 
kedvelt bulizó helye és programja is lett. 
A  bevételek többségét – mint minden 
évben – a kápolna felújítására, karban-
tartására fordítják. Minden évben új és 
új feladatokat adva a Kápolnáért Kultu-
rális és Sportegyesület tagságának.  

Morgós István, Sitke polgármeste-
re tájékoztatta a sajtó munkatársait. 

„Az idei év újdonsága, hogy a 14 év alat-
ti gyermekek ingyen jöhetnek be, csak 
a felnőtteknek kell jegyet vásárolni, a 
parkolás továbbra is ingyenes. A  pol-
gármester szólt arról is, hogy a fesztivál 
bevételét az eredeti célnak megfelelően a 
sitkei kápolna megmentésére fordítják, 
az épület lábazata továbbra is vizesedik, 
ezért komolyabb összeget kell szánni 
a felújítás folytatására. A  bevételek úgy 
oszlanak meg, hogy a fellépő zenekaro-
kat kifizetjük, a megmaradó pénzt tud-
juk fordítani a kápolnára, és a sitkei civil 
szervezetek támogatására.”

Kalapács József és rockzenekarának a 
KALAPÁCS együttesnek a programja, 
17-én hajnalban zárta a nagy sikerű na-
pot. 

Az egész domboldal – mint minden 
esztendőben – idén is zsúfolásig megtelt 
fesztiválozókkal, több mint hatezer-há-
romszázan vásároltak belépőjegyet.

Sitke a több mint harminc éves fesz-
tiváljával a magyar rocktörténelemben 
fogalommá vált.

Köszönet mindenkinek, aki segített 
abban, hogy ez így legyen!

Kovács Ferenc
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TARTALOMA harmincegyedik fesztiválunk

Már itt a következő generáció, mely remélhetőleg később sem hagyja cserben a nemes célt  
szolgáló rockfesztivált, s felnőtt korukban is ellátogatnak majd a sitkei kápolna dombra
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Augusztus utolsó szombatján a hagyományok szerint koncert-
tel ünnepelnek a domboldalban. 

Kevés olyan hely van Magyarországon, amely akár érzelmi, 
akár valódi okokból nem jelent senkinek semmi különöset. Aki 
a sárvári fürdőbe igyekszik kelet felől, valószínűleg keresztül-
halad azon a falun, amely elsősorban arról híres, hogy a kápol-
nája megmentésére Balázs Fecó mozgalmat szervezett. Érde-
mes megállni itt akkor is, ha nem különösebben romantikus az 
ember. Ha viszont az, vagy esetleg szereti a rockzenét, akkor a 
nyár utolsó hétvégéjét mindenképpen Sitkén érdemes tölteni. 

„Sitkey György tudván, látván maga fogyatkozott állapoty-
tyát, maga táplálására, pörlekedéseire, jószága oltalmazására 
meg kezeléseire és kiváltására való elégtelenségit” úgy döntött, 
hogy birtokait életfogytig tartó ellátás fejében átadja Galántai 
Esterházy Mihálynak, Darabos Lászlónak és Máriának. Erre 
a döntésre 1664-ben jutott, ennek, valamint az azóta eltelt 
háromszázötvenhárom évnek, a töröknek, a németnek és az 
orosznak eredményeképp György késői leszármazottja kerék-
páron érkezett a kastélyhoz, ahol nem várta megvetett ágy és 
nyársra húzott tinó, ettől teljesen függetlenül dobbant meg a 
szíve a kastély láttán. A – ma a Kovács család birtokában levő, 
gyönyörű szépen felújított, többször átépített – kastély egyike 
azon épületeknek, ahol egy pillanatra megáll az idő.

Ma szállodaként működik, a falu szívében áll, megkerül-
hetetlen, ugyanakkor roppant nyugalmat áraszt. Régi várfal 
veszi körül, amelyre repkény fut fel, az a klasszikus, amely a 
mesékből rémlik mindenkinek, és a birtok egykori méretéről 
árulkodik, hogy még a szomszédos kertekben is hosszan húzó-
dik a várfal, kacskaringósan, pedig ma már a Hunyadi utca is 
keresztülhalad rajta. A falon kívül pedig ott áll a kápolna, ame-
lyért Balázs Fecó egykor összetrombitálta a magyar rockereket, 
hogy az omladozó épület régi szépségét megmutathassa a vi-
lágnak. A kápolna nem része a kastélynak, attól kissé távolabb 
áll, a XIX. század végén Felsőbüki Nagy Sándor és Weidgang 
Teréz, a kastély akkori tulajdonosai építtették. Csakhogy a ma-
gyar balsors nem kedvezett a téglából és homokkőből készült 
kápolnának, az összeomlás szélén állt, amikor a Korál énekese 
és Kovács Ferenc, a sitkei kastély tulajdonosa úgy döntött: meg 
kell menteni. A Kápolnáért Kulturális és Sportegyesület azó-
ta 30 koncertet tartott a kastély melletti lankás domboldalon, 
idén tartják a 31. összejövetelt a hagyományoknak megfelelő-
en augusztus utolsó szombatján, 26-án. A kápolna tehát meg-

menekült az enyészettől, a kálváriát felújították, és bár még rá-
fér az épületre a további munka, a rockerek és a segítőik olyan 
mozgalmat hoztak létre, amely alapján lehet bízni abban, hogy 
a homlokzat és a két torony is kész lesz néhány év múlva. Akik 
szeretik, úgyis tudják, hogy kik fognak zenélni, a Lord, a Moby 
Dick, az Edda, a Kalapács, az Ossian, a Bagatell, a Red Rockets 
és a Pair o’Dice. Akik nem, azok pedig remélhetőleg megsze-
retik. A kápolnát először egy helyi lakos, Ódor Zoltán akarta 
megmenteni, de az akkor szükséges 63 ezer forint túl sok volt 
ahhoz, hogy ki tudja fizetni. Azaz a sitkeieknek is fontos volt, 
hogy a falu csinosodjon, ha már ott élnek, és nem akarnak el-
költözni. Márpedig a jelek azt mutatják, hogy ez a település 
egyike azoknak, amelyeknek van jövőjük. A  Borostyánkert 
étterem és panzió kerthelyiségében a falu fiatalsága esténként 
összegyűlik. Sokan vannak, sokkal többen, mint azt egy hét-
száz fős falutól várnánk. Bár közel az osztrák határ, általában 
megtalálják a munkahelyet a közelben, akár a faluban, akár a 
hat kilométerre lévő Sárvár valamely vállalkozásánál.

Érdekes módon a másik irányba, Celldömölk felé kevésbé 
törekszenek, ott egy láthatatlan határ állja az útjukat: a sitkeiek 
Sárvár vonzáskörzetébe tartoznak, Nagysimonyi és Tokorcs lakói 
viszont inkább a keleti város felé húznak. Ez a határ azért nem 
olyan szigorú, a Borostyánkertben is találkozni olyannal, aki 
Nagysimonyiból jött át egy beszélgetésre. Sőt kicsit messzebbről 
is. Egy este üzenet fogad, egy ausztrál hölgy érdeklődik, mit tu-
dok a történelemről, ha már ilyen, számukra különleges nevem 
van. Ausztrál? „Persze. Három ausztrál nő is él Sitkén, van svájci, 
osztrák, német, minden. De a legfontosabb, hogy az óvoda ma-
ximális létszámmal működik a településen, jövőre is harmincan 
lesznek” – meséli Germán Ervin, a panzió tulajdonosa.

Sitke él, és sokkal több annál, hogy a kápolna miatt legyen 
híres. Nem kell ahhoz romantikusnak vagy sitkeinek lenni, 
hogy ennek örüljön az ember. Persze nem is hátrány.

Sitkei Levente
Magyar Idők 2017. 08. 25.

A barokk stílusban épült Felsőbüki Nagy-kastély

Sitkei Levente – reméljük, jól érezte magát községünkben

Sitke: nem csak a kápolna teszi híressé a falut
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Az idei nyár sem múlhatott el falunap nélkül. Mint már oly 
sokszor, ezúttal is megtöltöttük a művelődési ház udvarát egy 
napra élettel – a felnőttek vicces élcelődését csak a gyermekek 
játékos zsivaja tudta elnyomni, miközben finom illatok járták 
be a környéket, hirdetve az átutazóknak, hogy a sitkeiek már 
megint kifőztek valamit.

Hagyománynak mondható, hogy már a pénteki napon meg-
kezdődnek Sitkén a falunapi programok. Idén elsőként a Bo-
rostyánkert tekepályája nyitotta meg kapuit a vállalkozó kedvű 
érdeklődők, versenyzők előtt, hiszen a teke nyíltnap egyben a tra-
dicionális Kissitke – Nagysitke sportverseny első állomása is volt.

A falunap szorgos szervezői ezúttal nem túrázásra csábítot-
ták a falubelieket, hanem futóversenyt hirdettek. A cél azon-
ban ugyanaz volt, mint a korábbi években: közös mozgásra 
buzdítani a falu apraját-nagyját. Az aktivitást ezúttal díjazták 
is, hiszen a legtöbb tagot mozgósító és a távot futva, kocogva 
teljesítő család a Kápolnáért Kulturális és Sportegyesület fel-
ajánlásának köszönhetően különdíjban részesült. Talán ennek 
is köszönhető, hogy az esti futáson sokan részt vettek.

A  futás után a kultúráé és a nosztalgiáé volt a főszerep. 
A művelődési házban az István, a király című rockopera 1989-
es sitkei felvétele került levetítésre.

A  szombat mozgalmasan indult, már reggel rúgták a bőrt 
Kissitke és Nagysitke csapatai. A versengés a nap folyamán a 
petanque pályán folytatódott, a 2017. évi sportverseny pedig 
ezúttal Kissitke győzelmével zárult. 

A falunap hivatalos megnyitójával egy időben a bográcsok is 
előkerültek. A főzőverseny mindig népszerű eleme a falunapi 
programoknak, ezúttal 11 csapat vett részt a helyi gasztronó-
miai megmérettetésen. A  jelentkezőknek azonban idén nem 
csak egymással, hanem a hőséggel is meg kellett küzdeniük, 
így akik csak tehették, árnyékba húzódva kevergették étkeiket. 

A  falunapra kilátogatók nem csak főzőtudományukat mu-
tathatták be, hiszen aki kedvet érzett hozzá, saját készítésű házi 
süteményével ezúttal is benevezhetett a süteménysütő verseny-
re. Az idei évben Fider Sándorné rétese nem talált legyőzőre.

Egész nap látogatható volt a vendégek számára a hobby kiál-
lítás, ahol ez alkalommal Janzsó Szilvia különböző technikával 
készült használati és dísztárgyai, valamint Csóka Rebeka kő-
zet- és pénzgyűjteménye volt megtekinthető.

A  falunapon a gyerekek is megtalálhatták a kedvükre való 
tevékenységeket. Birtokukba vehették a spongya ugrálóvárat 
és a jumping trambulint is, valamint kipróbálhatták magukat 
olyan ügyességi versenyekben, mint az ugrókötelezés, vagy 
épp a hulahopp, amely izgalmas végjátékot hozott. A családi 
ügyességi versennyel pedig szüleiket is játékra csábíthatták.

A nap tartogatott egy meglepetés produkciót is, Kissné Németh 
Marianna vezetésével a sitkei lányok és anyukák egy igazán len-
dületes koreográfiával készültek felvidítani a közönséget. Miután 
bemutatták, mindenkit közös táncra buzdítottak, mely olyannyira 
sikeres lett, hogy a kültéri színpad végül kicsinek bizonyult.

17 óra után Szabó Tibor és zenekara szórakoztatta a közön-
séget Meseautó című zenés műsorával, a falunapi megmérette-
tések pedig a szkander és a sörivó versennyel zárultak.

Az eredményhirdetés és tombolasorsolás előtt Csóka Bella 
Zsóka bűvölte el énekével a közönséget, utána MC Arnie ze-
nélt a bálozóknak, akik hajnalig rophatták a táncot.

A 2017. évi falunap eredményei:
Futóverseny
14 év felett: 14 év alatt:
I. Kocsis Barnabás I. Kiss Miriam
II. Bedi László II. Pénzes Péter
III. Pénzes László III. Homlok Anna
Különdíjban részesült: Pénzes László, Mórocz László és Pénzes 

Gusztáv családja
Legfiatalabb induló: Mórocz Lolita

Főzőverseny
I.  Gaál József – Vadpörkölt
II.  Fider Sándor – Halászlé
III. Nyugdíjas Klub – Gombás ragu galuskával

Ügyességi verseny
I.   TOP TEAM (Mórocz Natália, Mórocz Kira, Móroczné 

Vass Boglárka, Csuka Péter) 
II.  PÉNZES CSALÁD + (Pénzes Kitti, Pénzes Péter, Pénzes 

Rebeka, Lakatos Dániel)
III.  PÉNZES CSALÁD (Pénzes Áron, Pénzes Hanna, Pénzes 

László, Pénzesné Ódor Anita)

Süteménysütő verseny 
I. Fider Sándorné 
II. Mesterházi-Horváth Krisztina
III. Mórocz Kira

Hulahopp 
I.  Kiss Miriam
II. Mórocz Natália
III. Sebesi Gréta

Ugrókötélverseny
I. Kiss Miriam 
II. Kajtár László
III. Mórocz Kira

Szkander bajnokai:
Férfi: Ifj. Bokor Lajos; Női: Móroczné Vass Boglárka

Sörivó verseny bajnoka: Müller Zoltán
Czupor Szilvia

Reméljük, jövőre lesz folytatás!

Visszatekintés a falunap élményeire
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Immár harmadik éve került sor a Nagy Háború centenáriu-
mán Sitke határában található, 2015-ben létrehozott Kissitkei 
Ideiglenes Hadifogolytábor Emlékhelyen megemlékezésre. 
A Kurczon-forrás felett található Kalapos-kútnál 2017. június 
18-án (vasárnap) 16.00 órakor szép számú hívő előtt mutatott 
be szentmisét Rácz István százados, tábori lelkész. Szentbeszé-
dében István atya az Isten iránti hitről szólt. Hit – mely vallá-
si különbségek ellenére is segített a hadifoglyoknak túlélni a 
szenvedéseket, valamint Szent Mártont mint példát említette, 
aki felebaráti szeretetével osztotta meg köpenyét a koldussal.

Mint mondotta: Felebaráti szeretetre éppúgy szüksége van a 
mai kor emberének, mint szüksége volt a katonának is – baj-
társként, fogolyként egyaránt. A  szentmisén jelen volt Szent 
Márton ereklyéje, aki a katonák védőszentje is. A sitkei Mű-
velődési Házban 17.00 órakor a Fogolyénekből vett idézettel: 
„Segítsd Őket Haza!” címmel nyílt kiállítás az első világhá-

ború relikviáiból, az ostffyasszonyfai hadifogolytábor életét 
bemutató fényképekből. Kiállítás részét képezték a kissitkei 
fogolytáborban szolgálatot teljesítő Zombory-Moldován Béla 
festőművész (főhadnagy) által a táborban készített grafikáinak 
másolatai is. Fülöp András az esemény egyik szervezője kö-
szöntőjében az immár hagyománnyá váló megemlékezés fon-
tosságáról beszélt. 

A kiállítást Ferge Lászó őrnagy nyitotta meg, aki elmondta: 
Nemrég nagyapáinknak, dédapáinknak a háború borzalmai, 
a hadifogolytáborok még élő emlékek voltak. Nekünk, a mai 
kor emberének már csak történelem. Hangsúlyozta: „Azért 
kell emlékeznünk, hogy okuljunk a múltból, keressük a békét, 
hogy gyermekeinek ne kelljen átélni elődeik szenvedéseit.” 
A Szózat eléneklése után lehetőség nyílt a kiállítási tárgyakat 
akár kézbe véve is megtekinteni, valamint a gyűjtőkkel beszél-
getni. Fülöp András

Kalaposkút 2017.

A Kalapos-kútnál a szentmisét Rácz István százados,  
tábori lelkész celebrálta

A Művelődési Házban a kiállítást  
Ferge László őrnagy (balról) nyitotta meg

Állami ünnepünk alkalmából, Cell-
dömölkért elkötelezettséggel végzett 
kimagasló szakmai, áldozatos és ki-
emelkedő közéleti tevékenységének el-
ismeréseként Nagy Gábor, a Soltis Lajos 
Színház vezetője „Celldömölk Városért 
Érdemérem” kitüntetésben részesült.

Gratulálunk a megérdemelt kitünte-
téséhez.

Kitüntetéssel ismerték el Nagy Gábor munkáját

Nagy Gábor augusztus 20-án vehette át a kitüntetését
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Kreatív alkotótábor Sitkén
Magas színvonalon szervezett táborban vettem részt segítő-
ként és drámapedagógusként. Már az első benyomásom na-
gyon pozitív volt. A gyerekeknek a programok széles tárházát 
biztosították a táborozók igényeinek maximális kielégítésével. 
A  nagyobbaknak Pataki Márta drámapedagógiában járatos 
kolléganő tartott drámafoglalkozásokat, kreatív, improvizáci-
ós játékokat nagy felkészültséggel és lelkesedéssel. A kamasz 
gyerekek ötletgazdagsága, kreatív együttműködése volt meg-
figyelhető. A kisebbeket Hajdu Tímea óvó néni vonta be kéz-
műves foglalkozásokba változatos, érdekes technikákat felso-
rakoztatva. A vizuális, kézműves alkotásokba minden kisebb 
gyerek bekapcsolódott; különböző eszközöket, játékokat készí-
tettek. A kisebb táborozókkal drámajátékokat játszottam dél-
előttönként, két csoportban egy-egy órában. Mire nyújtottak 
lehetőséget ezek a drámajátékok?

–  Közös játékra, amik összekovácsolták a gyerekeket és a 
csoportokat

–  Változatos, dramatikus tevékenységformákban való rész-
vételre

–  Dramatikus technikák széleskörű alkalmazására
–  A dráma mint kommunikációs forma megtapasztalására, 

drámai formákkal történő kísérletezésekre
–  Tapasztalatok, ismeretek mozgósítására
–  Önértékelésre, képességek felismerésére
–  Egyénileg és csoportban kreatív tér, idő és test használatára

A kisebbek drámajátékai a következőképpen épültek fel: 
1. nap
–  Ismerkedő játékok
–  Bizalomjátékok
–  Mozgásjátékok
–  Kommunikációs játékok
–  Szoborjátékok: egyénileg, párban, csoportosan
–  Térérzékelő játékok
2. nap
–  A kincs őrzője (kitalált történet alapján)
–  Komplex drámajáték
–  Gyermekek szerepvállalása: A királyság lakói
3. nap
–  Mentsük meg a királykisasszonyt (kitalált történet alapján)
–  Komplex drámajáték
–  Gyermekek szerepvállalása: Lovagok

4. nap
–  A tűzmadár című magyar népmese megismerése, a mese 

fő állomásainak állóképekben történő feldolgozása, cso-
portos megformálása

5. nap
–  Bemutató a szülőknek
–  A Tűzmadár című mese állóképekben való megjelenítése
–  A  gyerekek a játékokban nagy intenzitással és örömmel 

vettek részt. A  felfedezésre váró világot élményeken ke-
resztül, cselekvésekben és játékban fedezték fel képzeletü-
ket, érzékszerveiket és tapasztalataikat mozgósítva.

A  tábor programjai mellett a gyerekek sokat játszottak a 
művelődési ház játékkészletének bőséges kínálatával. A tábor 
életében hagyománnyá vált kincskereső játékba csoporton-
ként minden táborozó bekapcsolódott. Logikai, mozgásos, 
ügyességi és ismereteket mozgósító játékokból tevődött össze. 
A  játékban minden csapat nyert, az édesség mellett a közös 
versengés örömét.

A jó hangulatú táborzárásba a szülőket is bevonták a szer-
vezők. A gyerekek bemutató játékát követően tábortűzzel, sza-
lonnasütéssel zárult a hét.

Örülök, hogy részese lehettem a tábornak, hozzátehettem 
tapasztalataimat, tudásomat a gazdag programhoz a gyerekek 
örömére. Pappné Horváth Ottília

óvónő, drámapedagógus

A kézművesek Meseláda foglalkozáson is részt vehettek  
a Vas Megyei KSZR támogatásának köszönhetően

Oti néni drámajátékokat játszott a kisebbekkel

Forró nyári nappalok
Már enyhülést hozzatok.
Jólesett a pihenés,
Kora déli felkelés.
Az utazás, élmény, séta,
Barátokkal sok új tréfa.
Csendes estén kvaterkázás,
Pihentető pincejárás.
Az óvoda már rég zárva,
Hangadóit újra várja.
Szivacs maci, legórakás,
Pók fonta be, kissé mókás.
Az iskolabusz is alszik,
Sok utasnak nem hiányzik.

Megérdemelt pihenését 
Tölti gazda, nincs gengszterség.
Ezer színű táborban
Élvezkednek mámorban.
Gyűlik már az újult erő,
Itt van az ősz, – bajkeverő.
Tova tűnik ami szép volt,
Csillagnézés, és telihold.
Jó barátok, újabb álmok,
Bohó szívvel sorra vártok.
Legyen éltünk örömteli,
Utókornak példabeli.

Bp., 2017. VIII. 04.
Lábos József

Visszatekintő
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Gyakori kérdés a gyerekekhez a tanév végén, vagy a nyári szünetben: „No, milyen lett a bizonyítvány?” A válasz sokféle lehet, 
de van egy varázsszó: KITŰNŐ! Erre bizony mindenki felkapja a fejét és elismerését fejezi ki. Joggal. Aki eléri ezt az eredményt, 
az a tanuló bizonyára jó képességű, ügyes, szorgalmas. Méltán lehetnek büszkék rájuk a szüleik. S büszkék vagyunk mi is, hogy 
községünkben is nagyon sokan érték el ezt a kiemelkedő ered-
ményt. Gratulálunk mindenkinek! Reméljük, jövőre is tudósít-
hatunk hasonlóan szép teljesítményekről.

Voltak, akik nem csak kitűnő bizonyítványt kaptak, hanem a 
megszerzett tudást kiválóan hasznosították különböző megyei, 
országos versenyeken is.

Kovács Fanni:
Tudásbajnokság, irodalom verseny, megyei I. helyezés, or-

szágos XVI. hely
Tudásbajnokság, anyanyelvi verseny, megyei II. helyezés
„Harmatcsepp” Katolikus iskolák tanulmányi versenye: me-

gyei I. helyezés, országos II. hely
Bolyai anyanyelvi verseny 

megyei V. helyezés

Molnár Anna 
Vas megyei Kaán Károly 

Természet- és Környezetis-
mereti verseny megyei 3. 
helyezés, Simonyi Zsigmond 
helyesírási verseny megyei 7. 
helyezés, Sárvár Város Kultu-
rális Szemle próza kategóriá-
ban ARANY minősítés

Kitűnő tanulók

Soponyai Kitti

Mórocz Kira Stefánia

Kovács Fanni

Borbély Szonja

Sebesi Gréta

Molnár Anna

Gróf Annamária

Soponyai Réka

Molnár Gábor

Jeczó Jázmin

Bognár Vivien

Pup Liliána

Kovács Hajnalka
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65 éves osztálytalálkozó
1944. szeptember A Sitkei Római Katolikus Iskolában meg-
kezdtük tanulmányainkat.

1952. június Búcsú a Sitkei Állami Általános Iskolától.

2017. augusztus 65 éves osztálytalálkozó
Tavasz óta szerveztük és vártuk ezt a napot: 2017. augusztus 

11-ét. Vajon hányan tudunk ott lenni?
Sajnos csak négyen: Kiss Mária, Kiss Zsuzsanna, Szladovics 

Anna és Ferenc József képviseltük az osztályt, de szilárd elha-
tározásunk volt, hogy megtartjuk.

Vántsa Zoltán költő szavait idéztem, amikor beléptünk az 
első iskolánk kapuján:

„Beléptem a régi iskolámba,
hol diák voltam egykoron.
Meghajoltam a Múlt és Jelen 
emlékét őrző udvaron.
Körülnéztem. […]
Erre sétáltam, ott futkostam,
drukkolva vártam a csengetést.”
Ahogy mentünk fel a régi, általunk is koptatott lépcsőkön, 

úgy jelentek meg előttünk a régi emlékek. Belépve az első osz-
tálytermünkbe, nagy meglepetés, figyelmesség fogadott ben-

nünket. A padokon névre szóló emléklap, 3 szál fehér rózsa 
az asztali vázában. A meghatódottságtól mi, lányok meg sem 
tudtunk szólalni, hisz az egyetlen fiú, Ferencz Jóska ajándéka 
volt ez a figyelmesség.

Az íróasztalon kikészítve, ahogy kértem, a sitkei iskola 
anyakönyve, amit aztán nagy érdeklődéssel forgattunk. Milyen 
öröm volt, amikor megtaláltuk az osztály névsorát, s ahogy la-
poztuk, úgy volt iskolatársak neve is előkerült.

(Zárójelben jelzem: az osztályterembe való bejutásért és a 
naplóért az önkormányzat dolgozóinak, Erikának és Áginak 
külön köszönet.)

Természetesen a záradékok aláírásában volt igazgatóink, 
Werner Lajos, Ludván János, Lukács Lajos és osztályfőnökünk, 
Kovács László kézjegye is.

A folyosó faláról végzett osztályok tablóképei néztek le ránk, 
köztük a miénk is. Jöttek a kérdések: „Mit tudunk róluk? Mi 
van velük?”

Találkozónk során egy szál virággal róttuk le kegyeletünket 
elhunyt tanáraink, osztálytársaink sírjánál.

Beszélgetésünket a Borostyánkert vendéglőben fehér asztal 
mellett folytattuk. Abban a reményben váltunk el egymástól, 
hogy a következő években is lesz alkalmunk találkozni.

Beszámolómat ismét a költő szavaival zárom:

„És hittel vallom:
szeretni kell az iskolát,
mert szentély ez. Akár az ember,
ki most a Múltat kéri fel
igazolni egy örök tételt:
HOGY ÉLNI JÓ. ÉS ÉLNI KELL!”

Lábodi Zoltánné
Kiss Zsuzsa

Jobbról a lányoknak meglepetést készítő  
egyetlen fiú osztálytárs, Ferenc Jóska

Az 1952-ben végzett osztály,  
középen Lukács Lajos igazgató és Kovács László osztályfőnök 

Kiss Zsuzsanna, Szladovics Anna  
és Kiss Mária beszélgetés közben
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Családi összetartásból jeles
A mai rohanó világunkban mindenki arról panaszkodik, hogy nincs idő semmire, mindent lótva-futva csinálunk, sokszor 
még a szomszédokat sem látjuk hetekig. A családtagokkal is egyre ritkábban találkozunk, a másod unokatestvérek még 
csak-csak ismerik egymást, aztán ahogy bővül a család, annál kevésbé tartják a kapcsolatot egymással a távolabbi rokonok.

A közelmúltban azonban községünkben három olyan nagy családi találkozó is zajlott, amelyben összegyűltek az ország 
minden szegletéből az atyafiak, hogy együtt lehessenek. De nem az idén jöttek először össze, hanem már évek óta tartják 
ezt a jó szokásukat, az apropót meg minden családnál más adta.

A Jenei és Vass család

A Kovács család

A Jenei család

Kovács László tanító és felesége, Kovács Rozália a sitkei teme-
tőben nyugszanak.

Nekik 9 gyermekük született, 6 fiú és 3 lány. A  legidősebb 
fiú, Kovács Mihály – az édesapám – 2006-ban hunyt el 68 éves 
korában. Öccse, László még 1998-ban.

Az első családi találkozókat édesapám szervezte meg 2003-ban, 
majd 2005-ben, akkor még nálunk tartottuk – a hercsegi ház előtt.

Halála után nővéremmel, Ágival mi is szerveztünk egyet, 
még a hegyen, mindjárt 2006 nyarán. 

Utána még 2 alkalommal volt találkozó, aztán viszonylag 
hosszú csend.

A  családi találkozók felújítása azzal az ötlettel kezdődött, 
hogy június utolsó, július első hétvégéjén a nagyszülőkért 
mondatunk misét.

Az év leghosszabb napján, június 24-én, szombaton a közös-
ségi házban a Jenei és a Vass család unokatestvérei tartottak 
vidám rokoni találkozót, ahol összegyűlt a népes család apra-
ja-nagyja, a legidősebb – 91 éves – Mariska nénitől a legfiata-
labb, 10 hónapos Tianáig. Bár jó néhányan nem tudtak eljönni, 
így is mintegy ötvenen vigadoztunk a rekkenő hőségben. Nagy 
beszélgetések, jókedv közepette a szabadban készült a finom 
bográcsos ebéd Józsi és Márti felügyeletével. Bent a hűvös te-
remben játszottak a fiatalok, az érdeklődők pedig megtekint-
hették az erre az alkalomra szervezett kis bemutatkozó kiállí-
tásunkat, Jani feleségének, Balogh Györgyinek művészi igényű 
képeit, és az én amatőr szintű kerámia munkáimat. Mindenki 

választhatott egy kis emlékplakettet, amit ajándékul készítet-
tem minden résztvevőnek és látogatónak – ennek a napnak az 
emlékére. Délután még egy hercsegi pincelátogatás is belefért, 
megkóstolhattuk a hegy levét András harmonika muzsikája 
mellett. Még a délutáni vihar sem szegte kedvünket. Késő es-
tig tartott a vigadozás. Másnap, vasárnap lévén a templomban 
adtunk hálát szüleinkért, nagyszüleinkért, és szeretettel emlé-
keztünk azokról, akik nem lehettek velünk.

Remek együttlét volt ez a két nap, köszönet érte mindenki-
nek, aki bármilyen módon, akár csak jelenlétével hozzájárult a 
találkozó sikeréhez.

Jenei Zsuzsanna
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A Kovács család

A Kéthelyi család

A Kéthelyi család
Nagymamánk, Kéthelyi Jánosné Vass Mária 1927. április 16-
án született Sitkén. Tíz éve tartunk családi találkozót a szü-
letésnapján, idén a 90. éppen húsvétra esett, így mindenki 
hazalátogatott. Mama négy gyermeknek adott életet, közülük 
sajnos már csak két fia ünnepelhette vele a kerek évfordu-
lót, de körülvették menyei, veje, testvérei, keresztgyermekei, 
kilenc unokája, és örülhetett öt kicsi dédunokájának is. Így 
történt, hogy a Zrínyi utcai családi házat „kinőve” a szépen 

felújított Dr. Saly László Közösségi Ház adott otthont össze-
jövetelünknek. A szentmisét követően itt került sor a verssel 
és gitárszóval kísért közös köszöntésre, az áldást is családtag, a 
veje mondta, megható percek voltak. Az ebéd elfogyasztása és 
a torta felszeletelése után beszélgetéssel, emlékek felidézésével, 
régi fényképek nézegetésével telt a tavaszi délután, ahol az ün-
nepelt mellett a legtöbb figyelmet a legkisebbeknek szenteltük. 

Kéthelyi Dóra

Ezt az alkalmat kötjük össze a találkozóval. Adódott a lehe-
tőség, hogy a művelődési ház teraszán tartsuk, hiszen fedett, 
kényelmes és elfér rajt a népes család.

Jellemzően 50-60 körüli létszámmal jelenünk meg, délelőtt 
mise, utána ebéd, majd késő délutánig beszélgetés, szórakozás, 
buli.

Mostanra már gyermekeink is komoly szervező munkát 
folytatnak a sikeres családi találkozó érdekében, Mecséri Esz-
ti, Erzsi néni unokája facebook csoportot hozott létre. Az idei 

évben immár 3 alkalommal szerveződött meg ezzel az újko-
ri módszerrel; remélem, hasonló lelkesedéssel minden évben 
össze tudunk jönni.

Miskolctól Szombathelyig mindenfelé szétszóródott a család, 
de ezt az alkalmat mindenki lelkesen próbálja szabaddá tenni.

A 9 gyerek 20 unokával és számtalan dédunokával ajándé-
kozta meg a nagyszülőket, de már megszületett az első két 
ükunoka is Mecséri Biankánál.

Puklerné Kovács Erika
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Aktuális számunkban szeretnénk bemutatni Sitke új lakosa-
it, Fehér Virágot és Cordier Bálintot. 

Virág pénzügyi előadóként dolgozik az uraiújfalui Közös 
Hivatalban, másodállásában jógaoktatóként tevékenykedik 
Répcelakon és Ostffyasszonyfán. Bálint kungfu- és jógaokta-
tással foglalkozik, valamint a méltán híres Torna-Móka is az ő 
nevéhez köthető.

Mindketten szeretnek Sitkén élni, hiszen a vidéki élet nem 
áll tőlük távol, falun nőttek fel. Közös terveik között így min-
denképp egy vidéki ház vásárlása szerepelt, azon kritériummal, 
hogy közel essen Sárvárhoz. Félévnyi keresgélés, és számos ház 
megtekintése után épp ott találtak házat, ahol nem kerestek, 
Sitkén. A véletlen műveként az internet dobta fel ajánlatként a 
ma már szeretett otthonnak nevezett házat. Megnyerő volt szá-
mukra nem csupán a község, de a ház atmoszférája is. Bálint 
elmondása szerint minden falu rendelkezik egy alaphangulat-
tal, amely Sitke esetében az első pillanattól kezdve pozitív volt. 

Eddigi tapasztalataik szerint életük minőségében sokat vál-
tozott, miután városról vidékre költöztek. Az első furcsa, ám 
egyben pozitív megtapasztalás a város zaja utáni reggeli csend 
és nyugalom volt. A házhoz tartozó telek adottságainak kö-
szönhetően törekednek egy önellátó gazdaság kialakítására. 
Jelenleg is gondoznak egy konyhakertet, amelyben fellelhető 
sok olyan zöldség, amely vegetáriánus étrendjük hasznos táp-
láléka, minőségi étkezésük szilárd alapja. Megemlítve ezek kö-
zül néhányat: paradicsom, paprika, retek, cékla, uborka, zeller. 
Az udvaron található verem kitűnő szolgálatot teljesít a gumós 
növények tárolására. Hosszú távú terveik között szerepel a 

gazdaság további, ám fokoza-
tos bővítése. A telek korábban 
már említett adottságai lehe-
tővé teszik őshonos magyar 
fák telepítését. A gyümölcsös 
nevelése Bálint számára nem 
teljesen idegen terep, hiszen 
a szülei által, a balatonalmádi 
hegyoldalban nevelt gyümöl-
csös mintájára szeretné ott-
hon is kialakítani sajátját.

Virág és Bálint szeretnék kihasználni nem csupán az udvar, 
de a ház minden előnyös tulajdonságát is. Elképzeléseikben 
szerepel a házhoz tartozó, külön bejáratú épület vendégházzá, 
apartmanná való alakítása, amelyet Bálint az általa rendezett 
táborok alkalmával is tudna hasznosítani.

Érezhetően egy nagyon harmonikus életet tudtak kialakítani 
otthonukban, amelyhez hozzájárult a környezetbe való könnyű 
és gyors beilleszkedés is. A szomszédokkal már az építkezés 
során sikerült jó kapcsolatot kialakítani, hiszen segítőkészsé-
güknek köszönhetően jelentős építkezési folyamatok egysze-
rűsödtek le. A szomszédok kedves hozzáállása mellett a falu 
polgármesterének viszonyulása is szimpatikus volt számukra, 
érzésük szerint láthatóan nagyon szívén viseli a falu sorsát.

A pár életében hamarosan egy újabb fejezet nyílik, hiszen 
szeptember 9-én tartják esküvőjüket.

Ezúton kívánunk nekik sok boldogságot és örömökkel teli 
boldog életet, immár sitkeiként! Bozi-Vörös Zsófia

Vigyázzunk a levegő tisztaságára, és óvjuk környezetünket!
Környezeti hatások
A légszennyezettség az egyik legnagyobb egészségügyi koc-

kázati tényező. Mindannyiunk érdeke a levegőminőség javí-
tása, a szennyező anyagok kibocsátásának csökkentése. Nem 
mindegy, hogy mivel fűtünk, mert a szilárd tüzelőanyagok el-
égetésekor nagy mennyiségű káros anyag kerülhet a levegőbe.

Amit tilos égetni:
kezelt (festett, lakkozott) fa; bútorlap, rétegelt lemez; építé-

si fahulladék; színes, „fényes” papírhulladék; gumi, műanyag; 
ruha, cipő; bármilyen települési hulladék

Egészségügyi kockázatok
A helytelen tüzelés következtében olyan szennyező anyagok 

kerülhetnek a levegőbe, amelyek nemcsak a környezetre, ha-
nem az emberi egészségre is károsak lehetnek.

Az égés során keletkező, a környezetben hosszú ideig, akár 
évtizedekig megmaradó szennyező anyagok belélegezve, vagy 
az élelmiszerekkel jutnak a szervezetbe, ahol felhalmozódnak. 
A szennyező anyagok nagy mennyiségben a szervezetbe jutva 
növelik a szívinfarktus, az agyvérzés és egyéb keringési megbe-
tegedések valószínűségét. Bizonyítottan daganatkeltő hatású-
ak, károsítják az ideg-, hormon- és immunrendszert.

Ez a probléma különösen veszélyezteti a csecsemőket, kis-
gyermekeket, a légúti betegségben szenvedőket és a legyengült 
immunrendszerű embereket.

Milyen fűtést válasszunk?
A település levegőminősége szempontjából a legjobb megol-

dás a távfűtés, illetve az elektromos fűtés, ezután a gáztüzelés 
következik, majd a fa és a jó minőségű szén tüzelése. Ha mér-
legelünk minden szempontot, és mégis a szilárd tüzelés mellett 
döntünk, nagyon fontos, hogy milyen tüzelőberendezéssel és 
hogyan fűtünk. 

Hogyan fűtsünk?
Ha helyesen használjuk fel a szilárd tüzelőanyagokat ott-

honunk fűtésére, kevésbé szennyezzük a levegőt, nem veszé-
lyeztetjük egészségünket és környezetünket, ezenkívül pénz-
tárcánkra is vigyázunk, hiszen helyes tüzelési módszerrel 
csökkenthető a szükséges tüzelőanyag mennyisége.

A hatékony égéshez elengedhetetlen megfelelő mennyiségű 
oxigén (levegő) biztosítása. Létfontosságú a hatékony füstelve-
zetés, a kémény átjárhatóságának biztosítása, rendszeres kar-
bantartása. Korszerű, megfelelően karbantartott készülékek 
alkalmazásával biztosítható a legnagyobb hatásfok és biztonság.

A megfelelő tüzelőanyag
A „tiszta” és hatékony tüzelés záloga a helyes tüzelőanyag 

kiválasztása.
A szénnél nagyon fontos a minőség, hiszen egy jó minőségű 

brikett, koksz vagy darabos szén nemcsak kevésbé terheli meg 
a levegőt, mint a gyenge minőségű, magas kéntartalmú lignit, 
hanem jobb fűtőértékkel is rendelkezik, ezért gazdaságosabb.

Sitkeiek lettek

Fűts okosan!

Falunk új lakosai: 
Fehér Virág és Cordier Bálint 
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Amikor idekerültem Sikére, akkor befordulva a templom ut-
cájába Nepomuki Szent János szobra fogadott és megnyugtató 
érzés volt, hogy van külön helyi védőszent is. Akárki is állította/
állíttatta fel a régiek közül, ő valamit már megtapasztalt az Is-
ten szeretetéből. Persze megszokott látvány lesz, elsétálva/elsu-
hanva mellette idővel, de mégis bizonyíték arra, hogy sohasem 
vagyunk egyedül. És köszönet azoknak a kedves embereknek, 
akik rendben tartják és feldíszítve őrszik e Szent emlékezetét. 

A nóta úgy mondja: „Ez a Sitke szép helyen van, mer a temp-
lom dombtetőn van. Körös-körül vadgesztenye, rászállott a 
bús gerlice.” Vadgesztenyefával már nem lehet szolgálni, de a 
„templom domb” és a „János domb” a szedressel magáért be-
szél. Szentünk ünnepe: május 16. Szóval mondtam magamban, 
majd akkor milyen jó lenne itt – a szabadban – előtte misézni. 
Aztán csendesen eljött a napja. Éppen jó idő volt, így bátor-
kodtam megragadni a lehetőséget egy szabadtéri szentmisére. 
Ami egy szép „utcai szentmise” lett. 

De kit is ünnepeltünk Nepomuki Szent János személyében? 
Közép-Európában sok hídon látható az a többnyire barokk 

kiképzésű szobor, amely egy papot ábrázol, mutatóujját ajkára 
téve, mintegy csendre intve magát és másokat. A hidak szent-
je s a gyónási titok vértanúja Nepomuki János. Közép-Euró-
pa legismertebb szentjei közé tartozik. „A legenda elmondja, 
hogy Wolfflin János a kicsiny Pomuk (ma Napomuk) hely-
ségben született, Dél-Csehországban. Jogi tanulmányainak 
befejezése után – annak ellenére, hogy szegény szülőktől szár-
mazott – gyorsan haladt fölfelé az egyházi ranglétrán. Mint 
egyházi méltóságot és jelentős szónokot egész Prága ismerte 
és szerette. IV. Vencel király felesége őt választotta gyóntató-
jául. A király kezdetben igazságos és jóakaratú uralkodó volt, 
de egy sikertelen mérgezési kísérlet után bizalmatlanná és ag-
resszívvé vált. Meg akarta tudni, mit gyónt a felesége. Mivel 
azonban János nem volt hajlandó megmondani, megkínoztat-
ta és a Moldva folyóba dobatta. Egy csodás fényjelenség jelezte 
a királynénak, hol keressék a holttestet. Más változat szerint a 
Moldva leapadt annyira, hogy megtalálhassák. Halálának éve 
1383. A prágai Szent Vid-székesegyházban temették el.” 

És miért kértük az ő közbenjárását az égben keresztény éltünkre?
Ő a gyónási titok védőszentje! Ez olyan, mint az orvosi 

vagy az ügyvédi titoktartás, csak ez még szent is. Amiért meg 
is lehet halni, mert a sírig tart. Sokakat visszatart a szentgyó-

nástól az is, hogy miért kell a papnak mindent elmondani… 
Akkor érdemes a következőket átgondolni ezzel kapcsolatban:

– A papok ugyanúgy mennek gyónni, igaz egy másik papig 
kell vándorolni, viszont a lényegen nem változtat, hogy igen, 
meg kell bízni a másikban és rá kell bízni, amitől szabadulni 
akarunk, de ez Istennek szól. A pap itt is csak csatorna az ég felé.

– A pap nem kíváncsi. Egyrészt az ördögnek nincs fantáziá-
ja, a bűn pedig nem lehet sem szép, sem érdekes. Másrészt egy 
felkészült és őszinte szentgyónásban a papnak nem kell rákér-
deznie semmire sem, mert nincsen benne semmi félreérthető 
történés sem.

– Amúgy a legtöbb bűn közösségi szintű, vagyis mások is tisz-
tában vannak vele, így megszabadulni tőle egy „utolsó embernél” 
egy „utolsó helyen” igazán nem lehet már kihívás. Amit megy-
gyónunk, az meg már nem is létezik az égben, mert Isten eltörli 
irgalmasságával, akkor meg nem kell félni tőle a földön sem. 

Végezetül örüljünk annak, hogy az ír szerzetesek hozták be a 
fülgyónást az Egyházba a 7. században, és hogy nem előtte vol-
tunk keresztények és nem a szentmise kezdetén kell elsorolni 
azokat a közösség előtt. Istenünk diszkréten kezeli az életünket, 
hát legyünk diszkrétek mi is a szentgyónásaink elvégzésével. 

Szakál Szilárd atya, 
Sitke, 2017. 08. 19.

Fűts okosan!

Egy utcai szentmise…

Pillanatképek az utcai szentmiséről

Ha szén vagy fa között kell választanunk, a fát részesítsük 
előnyben!

Nagyon fontos odafigyelni a fa nedvességtartalmára. A szá-
raz tűzifa hőértéke akár kétszer nagyobb is lehet a magas ned-
vességtartalmúhoz képest. Legalább 18 hónapon keresztül szá-
rított tűzifát vásároljunk, de a legjobb megoldás, ha magunk 
szárítjuk a fát.

Fűtéshez csak száraz keményfa használható gazdaságosan, 
ilyen a bükk, az akác, a gyertyán, a kőris vagy a cser. A pu-
hafák, gyümölcsfák önmagukban kevésbé alkalmasak fűtésre, 
mert gyorsan, nagy hőleadással égnek és ezzel megterhelik a 
tüzelőberendezést, illetve a kéményt.

Ha fabrikettet vásárolunk, fontos, hogy natúr fából, hozzá-
adott kötőanyag nélküli, vagy természetes kötőanyaggal, pél-
dául enyvvel készült, legalább 5 kWh/kg fűtőértékkel rendel-
kező tüzelőanyagot válasszunk!

Ha fapellet mellett döntünk, szintén figyeljük a csomago-
láson feltüntetett minőségi jellemzőket! Mivel a briketthez 
hasonlóan a pellet hőértéke is magas, mindenképpen győződ-
jünk meg arról, hogy az otthonunk fűtésére szolgáló tüzelőbe-
rendezés bírni fogja-e az ilyen jellegű hőterhelést.

A témáról bővebben olvashat a www.futsokosan.kormany.hu 
oldalon.

Földművelésügyi Minisztérium
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Hittantábor 2017 – Sitke
Az idei év hittantábora július 7. és 14. között került megrendezésre.

A gyerekek már a tavalyi tábor vége óta izgatottan várták, 
hogy idén is elkezdődjön a nyár fénypontja, a tábor. Vasárnap 
csoportokba osztással és tábornyitó szentmisével kezdtük, 
majd később különböző játékos programokkal, műhelyfoglal-
kozásokkal folytattuk az első napot. 

A következő napokban rengeteg program várta a gyereke-
ket. A reggelek gitáros szentmisével kezdődtek, mindennapos 
esemény volt a műhelyfoglalkozás is, ahol kreatív feladatokkal, 
elsősegéllyel foglalkozhattunk, valamint mélyebben megismer-
hettük Szent László életét. Ellátogattunk a Geiger farmra, vol-
tunk a Sárvári fürdőn, pingpong bemutatót láthattunk és íjász-
kodni is lehetett. Szerdán, miután kellően kifáradva visszaértünk 
a fürdőről, a káldi szülők finom ételekkel vártak bennünket. 
Egyik nap az egyik táborozó kisfiú és családja meghívtak min-

ket vacsorára, ami nagyon kedves gesztus volt részükről, nagyon 
örültünk neki. Minden nap késő délutánjának a fő programja a 
számháború volt, amin szinte a legtöbb gyerek részt vett. Tud-
tunk rengeteget játszani, új emberekkel barátságot kötni, vagy a 
régi barátokkal újra találkozni. A gyerekek még a tehetségüket is 
megmutathatták a „Ki mit tud?”-on, amit nagyon szívesen meg 
is tettek és egytől egyig nagyon ügyesek voltak. Persze ezeket az 
eseményeket nehéz elmesélni úgy, ahogyan történtek, mert az 
tudja igazán, aki részese volt a vidám napoknak. 

Remélem, reméljük, hogy jövőre is ennyien eljönnek a tá-
borba és ugyanilyen jól töltjük el együtt ezt az egy hetet. A 
táborozók nevében szeretném megköszönni a szervezőknek, 
hogy egy ilyen remek tábort varázsoltak számunkra. Sokszor 
nehéz és kimerítő volt nekik – az biztos – de megérte.

Skriba Bernadett, Káld

A táborzáró misén megteltek a padok a gyerekekkel és szüleikkelA táborban résztvevő sitkei gyerekek egy csoportja

Dráma? Kézműves? Tábor
Azt is mondhatnám: „A sitkei összetartozás” tábora. Az óvodai 
éveket követően ez az a hely, ahol több korosztály találkozhat, 
együtt tölthet egy hetet, összekovácsolódhat a sitkei gyerekek 
közössége. Nagy örömmel fogadtuk a visszatérő és az újonnan 
érkező gyerekeket is. 

A kisebbek Timi nénivel és Oti nénivel munkálkodtak, 
ügyességüket próbára tevő feladatokat oldottak meg, a na-
gyobbak a dráma területén alkottak. 

A Kincskereső játék hagyományosan érdekes, izgalmas feladvá-
nyok elé állította a gyerekeket, de minden csapat elnyerte jutalmát.

Az idei dráma tábor témája a következő volt: az állatok és az 
emberek kapcsolata, az ember felelőssége a környezet alakítá-
sában, védelmében. 

Hétfőn reggel még tapintani lehetett a „falakat” köztem és 
a gyerekek között, várakozással teli hallgatás fogadott, aztán 
megszólaltak, hozzászóltak, kezdtek felengedni, hamarosan 
már vélemények is elhangzottak. 

Ahogy teltek a napok, megérezték, megértették a gyerekek, 
hogy nem a helyezés, nem a pontozás a fontos, hanem a közö-
sen átélt percek, a mobiltelefon, a net nélküli órák, a szemé-
lyes beszélgetések, az alkotás öröme, az együtt nevetés, a másik 
meghallgatása, a vélemények cseréje, a csapat kialakítása, a kö-
zösen végzett munka öröme, a „csapatba tartozni jó!” élménye. 

A csapatkapitánnyá választott gyerekek megtapasztalják a 
felelősséget, a vezetés jó és kevésbé jó oldalát, a csapat közös-
séggé alakításának nehézségeit, de szépségeit is.

Az alkotó munka, a sikerek átélése erősíti a gyerekek önbi-
zalmát, segíti személyiségük pozitív alakulását.

Köszönöm ezt a termékeny és élményekkel teli hetet, nagyon 
élveztem a drámát, a táncot, a beszélgetéseket veletek, remé-
lem, jövőre is találkozunk! 

Addig is: a jávorszarvas legyen veletek!
Pataki Márta 

tagóvoda vezető

Az alsósok Timi néni útmutatása alapján barkácsoltak

A nagyok Márti nénivel készültek
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Műrepülés, avagy egy újabb fejezet Kiss Balázs életében
Nem tudom, emlékeznek-e rá, 2014-ben már készítettem egy 
interjút Balázzsal, s most ennek a beszélgetésnek a folytatását 
készítettük el. 

Először is elevenítsük fel egy kicsit, miről szólt a korábbi 
riport. Volt szó a repülésről, arról, hogy mikor is kezdte ér-
dekelni Balázst, mikor döntött úgy, hogy neki az élete része 
kell, hogy legyen a repülés, ami számára egy csodálatos, leírha-
tatlan dolog. Külső szemmel úgy gondolom, ez felfoghatatlan. 
Hallgatni, ahogy Balázs a repülésről beszél, azt talán még ez a 
két riport sem adja vissza.

Szó esett még a műrepülésről, hiszen Balázs ennek a fajta 
szenvedélynek hódol. Mesélt a különböző kategóriákról és a 
versenyen szerzett tapasztalatokról.

S ha már verseny, akkor épp a lényeghez és a jelenbe érünk, 
hiszen Balázs megnyerte a 2017-es Danubia Kupát, amit Mat-
kópusztán rendeztek.

– Tehát az előző cikk ott ért véget, hogy jövőbeni terveidről ej-
tettünk pár szót. Gondolok itt a kategóriában való feljebb lépés-
re vagy később nemzetközi viszonylatban is elismerés szerzésére. 
Hol tartasz most?

– Nem léptem feljebb egy kategóriával. Az az igazság, hogy 
itt nem végtelen kategóriák vannak. Összesen 3-4 kategória 
van a műrepülésben, s minden kategóriában pár évet azért el-
időzik az ember, mire feljebb tud lépni. Az utolsó két kategória 
az advanced és az unlimited, ami nagyon embert- és technikát 
próbáló, itt elég nagy a kihívás. Jelenleg most én a középhala-
dóban (Intermediate) vagyok, ami egy átmenet. Körülbelül 3 
éve repülök ebben a kategóriában és most sikerült nyernem. 
De ez nem azt jelenti, hogy csak akkor mehetsz tovább, ha 
nyertél. Bárki repülhet magasabb kategóriában, tavaly én is 
elkezdtem gyakorolni.

– Ha már a gyakorlásnál tartunk, ejtsünk pár szót a verseny 
előtti előkészületekről! Mikor van időd rá a munka és a család 
mellett?

– Nehéz, nem egyszerű összeegyeztetni minden teendőmet. 
Ahhoz, hogy egy versenyen jól teljesítsen valaki, nagyon sok 
gyakorlásra van szükség. Nagyon sok órát kellene repülni ah-
hoz, hogy egy versenyre tisztességesen felkészüljünk. Nekem 

emellett itt volt a gazdaság, s mivel a verseny időpontja július, 
ezért már előre az aratásra is kellett gondolnom. Aztán úgy 
döntöttem, ezen a három napon nem múlhatnak a dolgok, és 
nekem, mint fiatal magyar versenyzőnek, ha már Magyaror-
szágon kerül megrendezésre a kupa, ott kell lennem. Eleinte 
kéthetente mentem le repülni, aztán a verseny előtti hetekben 
már szinte kétnaponta és volt, hogy több napra.

– Beszélj egy kicsit a versenyről! 
– A Danubia Kupa 4 napból áll, ami az idén 2017. 07. 12. és 

15. között zajlott. 4 versenyszámból áll. Az első nap a szaba-
don választott, ismert kötelező program. Ami abból tevődik 
össze, hogy egy ismert kottát (szimbólumokkal jelzik a figu-
rákat, amit le kell repülni) kell lerepülni. Ebben első lettem. 
Tehát a verseny lényegében 4 napból áll. Az első nap a legcere-
móniásabb. Eligazítás van, szó esik a bokszról, a szélirányról. 
A szélirány határozza meg, honnét kell berepülni a bokszba. 
Elmondják, hogy fog összeállni a nap, ismertetik a verseny 
kezdetét, az ebédidőt, továbbá azt, hogy a technikai problémát 
hogy kell bejelenteni, mikor kell és lehet a rádiót használni 
stb. (rádiózni csak a főbíróval lehet). A startlista úgy alakul 
ki, hogy mindenki választ egy üveg sört, ami egy számot jelöl 
és így feláll a repülés sorrendje. A startlista kitétele után min-
denki megnézheti, mikor kezdi a repülést. Amikor kezdődik a 
verseny, az első pilóta felszáll, kér egy rádiópróbát a főbírótól, 
berepül a bokszba és megcsinálja a kötelező figurát. Ezt köve-
tően három szárnybillentéssel jelzi, hogy kezdi a programot. 

– A kottát – a programot – amit repülsz, fejből kell tudnod?
– Ezt jó, ha tudod, mert ha elindul a repülő , amit úgy kell ér-

teni, hogy egy 1 km x 1 km x 1 km-es kockában kell lerepülnöd 
a számodat, akkor már nincs idő gondolkodni. Kezdjük az ele-
jén. Van ez a boksz, aminek tudnod kell, hogy hol vannak a ha-
tárai. Ezen belül repülhetsz. A verseny előtt a bírók kimennek 
a boksz közepére, ott van a helyük, ahonnét a versenyt figyelik. 
Jön egy warm up pilot, aki berepüli ezt a kockát. Ahol a bírók 
kérik, olyan magasságban berepüli ezt a területet. A boksz szé-
leinél szárnybillentéssel jelez, s a bírók ebből már tudni fogják, 
hol vannak a határok. A magasságnak a kategóriáknál van lé-
nyege. Az én kategóriám a középhaladó, amiben nyolcan in-

Kiss Balázs a dobogó tetején
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Regionális Ijászbajnokságnak adott otthont idén is Sitke
2017. évi Nyugat-Dunántúli 3D Regionális Bajnokság 3. forduló

Műrepülés, avagy egy újabb fejezet Kiss Balázs életében

Az idei évben is Sitke adott otthont a Regionális Íjászbajnok-
ság Sárvári Hagyományőrző és Íjászegyesület által megrende-
zett fordulójának. A több hétig tartó előkészületek után 140 
versenyzővel nyitottuk meg a versenyt, amely a Kastélyfogadó 
kertjéből indult. Az ország minden pontjáról érkeztek íjászok, 
hogy megmérettessék magukat a bajnokság 3. fordulójában. 
Büszkén mondhatom, hogy több országos, Európa- és világ-
bajnok is megtisztelt bennünket jelenlétével.

A versengésben 28 élethű nagyságú gumiállatra kellett az íjá-
szoknak két-két lövést leadni. Az értékelést követően kerültek 
ki a győztesek, akik hét különböző íjkategóriában jelentkeztek.

Bízom benne, hogy a jövő évi forduló otthona ismét Sitke 
lehet.

Ezúton is köszönök minden segítséget.
Tisztelettel: 

Tomsics Balázs 

dultunk. Minél nehezebb egy kategória, az alsó határ (ameddig 
repülhetsz) annál lejjebb van. Ha valaki ennél a magasságnál 
lejjebb repül, az kizárással vagy az alsó határ megsértésével jár. 
Külső szemmel csak azt látod, hogy szépen lerepüli valaki az 
előre megtervezett „feladatot”, de amikor bent ülsz, ezek tized 
másodpercek és folyamatosan figyelni, összpontosítani kell és 
belőni azokat a pontokat, ameddig repülhetsz. A kotta, amit le-
repülsz, a bírók előtt is ott van és az alapján nézik és pontozzák 
a bemutatott gyakorlatot. A végén ezt egy fair play rendszer-
ben összesítik és kiadja a végeredményt. 

– A saját számodat mennyi idő alatt kell teljesítened?
– Időben ez nem verseny, de mindenkinek megvan egy slot-

ja, a berepüléstől a szám végéig. Ez összesen 12 perc. Ha vé-
geztél, három szárnybillentéssel jelzed. Ez volt az első verseny-
szám. Ezen kívül van három ismeretlen kötelező.

– Kifejtenéd, mit is takar az ismeretlen kötelező?
– Ez egy olyan program, amit nem ismersz, ezt nem tudod 

előre begyakorolni. Ebben a versenyszámban mindenki ajánl a 
másiknak egy figurát az adott kategóriában. Sajnos nálunk ez 
egy kicsit bonyolult volt, mivel a figuráink nagyon egyszerűek. 
Ez egy kicsit arról is szól, hogy ki tudunk szúrni a másikkal. 
Az első verseny alkalmával nem csak lerepülöd a programod, 
hanem figyeled a másik pilótákat. Figyeled a gyengeségeiket és 
erősségeiket. Megkaptad a figurákat és ebből kell egy térképet/
kottát csinálnod magadnak, hogy milyen sorrendbe repülöd le 
másnap. Na, ez a nem egyszerű. Ha megvan a kotta, fejben is 
összeraktad, mit kell csinálni, utána jön a tánc. Ezt nem csak 
el kell képzelni, hogy fog kinézni a levegőben, hanem a földön 
le is kell táncolni. (Balázs bemutatta, hogy is néz ki a program 
letáncolása. Ne úgy képzeljék el, hogy keringőznek a pilóták! Ők 
maguk a repülőgépek. A sebességet próbálják utánozni, attól 
függően, hogy függőlegesen vagy vízszintesen van a gép. Bere-
pülsz – szárnybillentés, aztán jön a figura. Ahogy itt csinálod, 

úgy kell a levegőben is. Negyed fordulat, akkor negyedet fordulsz. 
Totyorogsz, végig csinálod a programot.) Ennek azért van jelen-
tősége, mert soha nem repülted még és lehet, meg sem tudod 
csinálni a bokszban. 

– Tehát a négy nap négy versenyszámot jelent.
– Igen, de mégsem. Nálunk az első nap két versenyszám volt, 

így utána volt egy szabadnapunk.
– A negyedik nap van a díjkiosztás?
– Igen, van egy záró ceremónia. Ott kihirdetik a hivatalos he-

lyezéseket, kiosztják a díjakat. Minden versenyszámban van egy 
győztes és még a négy nap összesítésében is van egy győztes.

Gratulálunk Balázsnak az V. Danubia Kupán elért első helye-
zéséért. Felkészítő: Ábrányi Tamás

Sok sikert a jövőben és kívánom, hogy meg tudd valósítani 
álmaidat!

Németh-Vass Bernadett

A versenyzők a Kastélyfogadó kertjében gyülekeztek a verseny előtt

Balázs együtt örül kislányaival, Rékával és Dorkával
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Tehetségeink 
Lakatos Dániel Gyula idén októberben lesz 15 éves és máris 
nagyon szép petanque eredményeket tudhat magáénak. 

– Mikor és hogyan ismerkedtél meg ezzel a játékkal?
– Osztálytársam hívott el játszani 8 évvel ezelőtt. Előtte egy-

általán nem ismertem ezt a játékot. Másodikas koromban már 
diákolimpián vettem részt, ahol a csapatunk harmadik helye-
zést ért el. Azóta is együtt játszunk, de diákolimpián most in-
dulhattunk együtt utoljára a nyolcadik osztályban. 

– Milyen eredményeket értetek el együtt?
– Minden évben dobogós helyezést értünk el a csapattal, 

aminek a tagjai velem együtt Berta András és Sipos Dávid 
voltak. Ez a csapat sajnos ebben az összeállításban többet már 
nem fog együtt játszani. A középiskolát már nehezebb lesz ösz-
szeegyeztetni ezzel a sporttal,

– Szeretnéd-e folytatni a versenyzést?
– Igen, Havasi József vezetésével már készülünk a további 

versenyekre.
– Melyik eredményedre vagy a legbüszkébb?
– Egyéni országos lövőversenyen első helyezést értem el. 

2017-ben dupletben (2 fő) országos első helyezést szereztünk 
Veszprémben, majd tripletben (3 fő) országos második helye-
zést Székesfehérváron. Szigligeten indultunk egy nemzetközi 
versenyen, ahol 6 ország felnőtt csapatai vettek részt összesen 
46 csapattal. Itt harmadik helyezést értünk el. Eddig 16 kupát 
és 48 érmet szereztem a különböző versenyeken.

– Miért kedvelted meg ezt a játékot?
– A játék nagy koncentrálást igényel, figyelni kell a terepre, 

a környezetre. Nagyon családias a hangulat, együtt játszanak 
a fiatalabbak és az idősebbek is. Nagyon sok barátot szerez-
tem nemcsak itthon, hanem külföldön is. Facebookon tartjuk 
a kapcsolatot. Roppant izgalmas tud lenni a játék, Szigligeten 
reggel 9-től másnap reggel 6-ig tartott egy verseny. Nekem ba-
rátokat és rengeteg élményt adott ez a sport.

– Milyen versenyeken indulsz a közeljövőben?
– Novemberben indulunk Kínába a világbajnokságra. Tá-

mogatásokat szívesen fogadunk.
– Gratulálunk eddigi eredményeidhez és szurkolunk, hogy mi-

nél jobb helyezést érjetek el a világbajnokságon.

Rozmán Szabolcs 23 
éves, 17 éve él Sitkén. A 
tekézés nagy szerepet 
játszik életében.

– Mikor és hogyan 
ismerkedtél meg ezzel a 
játékkal?

– 2011 áprilisában 
kezdtem el játszani 
a Borostyánkertben 
amatőr szinten, a sitkei 
fiatalok által alkotott 
csapatban. Bátyám, 
Tamás, akkoriban már 
versenyszerűen teké-
zett és nekem is megtetszett ez a sport. Gyakran szurkoltam az 
akkori sitkei csapatnak a különböző versenyeken. Még ugyan-
abban az évben próbajátékra hívtak a Kékgolyó csapatába, 
ahol augusztustól lettem igazolt játékos.

– Hogyan alakult a pályafutásod ebben a sportágban?
– Az első évben eleinte inkább csak csereként játszottam, 

aztán a második fordulóban már bekerültem a kezdőcsapat-
ba. 2011 decemberében bejutottam az országos ifjúsági egyéni 
döntőbe, ahol hatodik helyezést értem el. 2013-ban NB2-es ifi 
bajnokságon harmadik helyezett lettem, majd ezután egymás 
után négy alkalommal hoztam el az első helyezésért járó kupát 
ezen a bajnokságon.

– Ki segítette legjobban versenyzői karrieredet, kinek köszön-
hetsz a legtöbbet?

– Szabó István, Doki volt az edzőm, mindig támogatott, de 
felhívta a figyelmemet a hibáimra is. Sokat tanultam tőle. Meg-
adta a bizalmat számomra és bekerülhettem a felnőtt csapatba, 
ahol 2015 óta játszom. Doki lányától, unokatestvéremtől, Sza-
bó Mártától kapom most a legtöbb segítséget, aki egyébként 
jelenleg is válogatott játékos. 

– Melyik eredményedre vagy a legbüszkébb?
– Tavaly decemberben országos ifjúsági döntőn két aranyat 

hoztam el, az egyiket a 120 vegyes gurításban, a másikat pedig 
az összetettben.

– Miért vonzó számodra ez a sportág?
– Sok barátot szereztem ebben a sportágban. Nagyon csalá-

dias a mérkőzések hangulata. A teke igazi csapatjáték. Szorí-
tunk, szurkolunk egymásnak. Családom és barátaim támoga-
tása is sokat jelent számomra.

– Milyen tulajdonságokra és képességekre van szüksége egy jó 
tekésnek?

– Nagyon sokat edzem. Ez a sport figyelmet és koncentrá-
ciót igényel. Meg kell őrizni a higgadtságot a legizgalmasabb 
pillanatokban is. Kitartás kell hozzá, nem szabad soha feladni.

– Milyen versenyeken indulsz a közeljövőben?
– Továbbra is a Kékgolyó csapatának maradok a tagja és in-

dulunk az NB2-es bajnokságban. Szeretnék részt venni majd a 
felnőtt egyéni bajnokságon. Legközelebb egy nemzetközi ver-
senyen szerepelünk Székesfehérváron. Pár éven belül szeret-
nék szuperligás játékos lenni és elérni a válogatottságot. 

– Gratulálunk eddigi eredményeidhez és sok sikert kívánunk 
céljaid eléréséhez. Germánné Cseszkó Blanka

Rozmán Szabolcs büszke  
elért eredményeire

Lakatos Dániel legutóbb elnyert díjai
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A 2017/18-as bajnokság létszáma 12 csapatosra csökkent, mivel 
2 feljutó volt az NB II-be, Csákánydoroszló és Gellénháza. Az 
alsóbb osztályból pedig csak Uraiújfalu csapata érkezett. A csa-
pat összetételében nem történt változás a nyáron, célkitűzésünk 
továbbra is maradt a dobogós helyek egyikének megszerzése. 

Az új bajnokságra való felkészülés során a szombathelyi Sava-
ria Kupán és a sárvári Tóth József Emlékversenyen szerepeltünk. 
Utóbbin sikerült csapatban 3. helyezést elérni (Orbán Csongor, 
Viczmándi Ervin, dr. Györkös Péter, Györkös Péter). Egyéniben 
Orbán Csongor 4. (447 fa), Györkös Péter 5. (442 fa) lett.

Az első mérkőzést Pecölben játszottuk szeptember 3-án, 
ahol kiváló hangulatú mérkőzésen sikerült elhoznunk a 2 pon-
tot. Pecöl – Sitke 3:5 (2460 – 2464 fa). 

További eredmények:
Sitke – Felsőmarác 7:1, Sitke – Vonyarcvashegy 5:3
Körmenden 4:4-es döntetlent ért el a csapat.
Az őszi szezonban a hazai mérkőzéseket a következő napo-

kon, a megszokott vasárnap délelőtt 10 órás időpontban játsz-
szuk: 

Sitke – Perenye: 2017. 10. 01.
Sitke – Uraiújfalu: 2017. 10. 22.
Sitke – Vasjármű: 2017. 11. 12.
Sitke – Zalaszentgrót: 2017. 12. 10.
Mérkőzéseinkre továbbra is mindenkit sok szeretettel vá-

runk! Hajrá Sitke!
 Sitkei tekecsapat

Győzelemmel kezdtük az új tekeszezont

A falunapon is akadt bőven lehetőség a sportolásra

MEGYEI II.  O.  FELNŐTT, U/19 BAJNOKSÁG SÁRVÁRI CSOPORT 2017/18.  ÉVI ŐSZI SZEZON SORSOLÁSA
SITKE KKSE őszi mérkőzései

2017. 08. 27. vasárnap 17:30 SITKE KKSE – MERSEVÁTI SE 0:4
2017. 09. 02. szombat 17:30 BÜKI TK – SITKE KKSE 8:1
2017. 09. 10. vasárnap 16:30 SITKE KKSE – GÉRCE-VÁSÁROSMISKE KSE 1:2
2017. 09. 17. vasárnap 16:30 SITKE KKSE – URAIÚJFALU SE 3:1
2017. 09. 23. szombat 16:00 KEMENESALJA FC – SITKE KKSE 3:3
2017. 10. 01. vasárnap 16:00 SITKE KKSE – PÜSPÖKMOLNÁRI KSK
2017. 10. 08. vasárnap 16:00 PECÖL KMSE – SITKE KKSE
2017. 10. 15. vasárnap 15:00 SITKE KKSE – SZELESTE-PÓSFA SE
2017. 10. 22. vasárnap 15:00 ÖLBŐ KSE – SITKE KKSE
2017. 10. 29. vasárnap 14:30 MERSEVÁTI SE – SITKE KKSE
2017. 11. 05. vasárnap 13:30 SITKE KKSE – BÜKI TK
2017. 11. 12. vasárnap 13:30 GÉRCE-VÁSÁROSMISKE KSE – SITKE KKSE
2017. 11. 19. vasárnap 13:30 URAIÚJFALU SE – SITKE KKSE
2017. 11. 26. vasárnap 13:00 SITKE KKSE – KEMENESALJA FC


